
	

	

R	E	F	E	R	A	T		

Bestyrelsesmøde	
Tid:	tirsdag	d.	12/12	2023	kl.	18:30.	

Sted:	Onlinemøde.	

Inviteret:	Palle	Nielsen	(formand),	Bo	Lorenzen	(kasserer),	Søren	Hyllegaard,	Henrik	Stuhr,	

Jesper	Kierkegaard,	Marie	Christensen,	Luca	Holt,	Bjørn	Ulriksen	(suppleant).	

Udover	bestyrelsen	deltager:	Michael	Yde	(driftsleder).	

	

	

1. Godkendelse	af	dagsorden	

a. Godkendt.	

2. Underskrivning	af	referat	fra	sidste	bestyrelsesmøde	

a. De	seneste	to	møder	har	været	afholdt	online.	

3. Orientering	fra	Driftsleder	v/Michael	

a. Status	på	ansættelse	af	assisterende	landstræner.	

b. Status	på	drøftelser	om	omstrukturering	af	afviklingen	af	de	danske	

mesterskaber.	

c. Status	på	revision.	

4. Budgetforhandling	2024	(forsat)	v/Palle	

a. Palle	Nielsen	præsenterede	det	reviderede	budgetudkast.	Med	den	nye	

ensrettede	kontoplan,	kan	det	kvartalsmæssige	regnskab	indsættes	i	regnearket	

således	det	kan	holdes	op	mod	budgettet	i	samme	dokument.	Bestyrelsen	vil	på	

den	måde	at	opnå	et	bedre	løbende	overblik	med	forbundets	økonomi.	Dette	



	

	

skal	gøres	ved	hvert	bestyrelsesmøde	samt	mellem	møder	når	det	

skønnes	nødvendigt.		

b. Bestyrelsen	besluttede,	at	nystiftede	brydeklubber	fremover	er	

automatisk	fritaget	for	at	betale	klubkontingent	til	Danmarks	Brydeforbund.	

Dette	gælder	i	det	indeværende	år	ved	stiftelsen	samt	ved	det	efterfølgende	hele	

kalenderår.	Klubbens	stemmeret	ved	årsmødet	påvirkes	heraf	jf.	DB’s	til	enhver	

tid	gældende	love.		

c. Michael	Yde	bemærker	at	IKC	havde	givet	lovning	på	at	de	ville	lave	et	udlæg	for	

den	pensionsindbetaling	der	forsat	ikke	er	sikret	hos	Velliv	Pension.	Vi	har	

endnu	ikke	modtaget	bekræftelse	fra	IKC	om	at	det	er	sket.	

d. Det	skal	atter	indskærpes	overfor	både	frivillige,	klubber	samt	leverandører	at	

de	skal	være	bedre	til	at	aflevere	kørsel,	regnskabsbilag	samt	at	sende	fakturaer	

efter	de	gældende	regler.			

e. Bestyrelsen	vedtog	budgettet	for	2024.	

5. Orientering	om	det	strategiske	arbejde	2022-2025	v/Michael	

a. Michael	Yde	redegjorde	kort	for	status	på	strategiaftalen	med	DIF.	Herunder	

drøftedes	tilfredshedsundersøgelsen	vedr.	klubberne	samt	de	tre	

udviklingspotentialer	som	udløb	af	ovenstående.	Der	er	tale	om:		

i. Netværk	for	tumlingeholdstrænere.	

ii. Trænerteams	i	klubberne	(relateret	til	tumlingehold).	

iii. Bestyrelsen	vil	arbejde	mod	at	alle	klubber	skal	have	et	tumlingehold.		



	

	

b. Der	afholdes	igen	strategi-weekend	for	bestyrelsen	inkl.	ansatte.	

Vores	strategikonsulent	ventes	at	deltage	ligeledes.	Forarbejdet	til	

næste	strategiperiode	starter	allerede	i	foråret.		

6. Skole	OL	v/Michael	

a. Palle	Nielsen	har	tilrettelagt	stævnekonceptet	sammen	med	Skole	OL.	De	

deltagende	klubber	skal	indberette	deres	stævner	senest	30/12-23.	Der	

forventes	at	deltage	6-7	klubber.	

7. Seneste	nyt	fra	udvalgene	

a. Eliteudvalget	v/Søren	

i. Der	har	været	afholdt	møde	i	eliteudvalget	(og	NKC	styregruppen)	siden	

sidste	møde.	Referatet	er	at	finde	på	hjemmesiden.	I	overskrifter	har	der	

været	drøftet:	udlevering	af	tøjpakker	på	NKC,	revidering	af	

mentorordningen	samt	trivsel	på	NKC.	revideres.	Trivslen	på	NKC	blev	

drøftet.	Næste	møde	(både	eliteudvalget	og	NKC)	afholdes	d.	21/2-24.		

b. Ad-hoc	udvalget	”Dommeruddannelse”	v/Michael	

i. Der	afholdes	dommerkursus	i	januar	ifm.	Kolding	Cup.	Listeførerne	

afholder	sidemandsoplæring	i	hhv.	Øst-	og	Vestdanmark	efter	behov.		

ii. Ved	den	årlige	opgørelse	af	antallet	af	officials	kan	der	konstateres	et	

ventet	netto	frafald	af	unge	dommere.	To-tre	erfarne	dommere	forventes	

at	stoppe	i	2024.	Der	er	tilgang	af	listeførerkandidater.	Herudover	er	der	

færdiguddannet	en	listefører.		



	

	

iii. Dommere	der	ønsker	at	kvalificere	sig	til	at	være	UWW	

dommer,	skal	fremadrettet	henvende	sig	til	udvalget.	

Dernæst	kontakter	udvalget	driftsleder	Michael	Yde.	

8. Status	på	evaluering	af	firstmoverklubber	ift.	honoreret	trænerindsats	v/Palle	

a. Der	er	afviklet	1.	års	evaluering	med	alle	fire	firstmoverklubber.	Alle	ønsker	at	

forsætte	næste	år.	Evalueringen	skal	afholdes	årligt	fremadrettet.	Dog	bør	

enkelte	klubber	støttes	yderligere	således	kontraktens	vilkår	overholdes.	

b. Alle	klubber	har	været	opfordret	til	at	søge	deltagelse	i	ordningen	for	2024.	

Herefter	har	vi	henvendt	os	til	tre	klubber.	Vi	afventer	forsat	svar	fra	én	af	

klubberne.		

c. Palle	er	forsat	tovholder	på	alt	vedr.	ordningen.	

9. Opfølgning	på	kontaktpersonordningen	i	brydeklubberne	v/Palle	

a. Der	er	oprettet	to	nye	brydeklubber,	begge	får	Palle	Nielsen	som	kontaktperson.		

b. Roskilde	Brydeklub	har	fået	forlænget	ordningen	med	en	lønnet	

træner/ressourceperson	til	2024.	

c. To	brydeklubber	er	pt.	usikre	på	om	de	kan	blive	i	deres	klublokaler.	

10. Status	på	NKC	v/Søren	

a. Da	eliteudvalgsmødet	blev	slået	sammen	med	NKC	styregruppens	møde,	

fremgår	dette	punkt	under	punkt	7.a.	

	

11. Usportslig	optræden	af	træner	ved	Hold	DM	v/Palle	



	

	

a. Der	er	indløbet	flere	henvendelser	om	usportslig	optræden	og	

dårlig	stemning	ved	hold	DM	d.	2.	december	2023.	

b. Palle	Nielsen	forfatter	et	brev	til	Herning	Brydeklub.	Hernæst	

indkaldes	træneren	fra	klubben	til	et	møde	med	repræsentanter	fra	Danmarks	

Brydeforbund.		

12. Dato	for	næste	bestyrelsesmøde		

a. Næste	møde	afholdes	fredag	d.	12.	april	ifm.	strategi-weekenden.	

13. Eventuelt	

a. Intet.	


